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Punkt 1: Drøftelse af proces omkring optag af nye elever

Beskrivelse:
Vores skoledistrikt udvides pr. 1. august 2024, hvilket vil betyde et yderligere optag af elever til
næstkommende skoleår. På sidste møde drøftede vi den proces, der hidtil har været ift. optag af
nye elever. Dette medførte en skriftlig henvendelse til skolechef Mads Jørgensen og viceskolechef
Lars Mølgaard. De har begge responderet på denne henvendelse ved at invitere sig selv med til
dagens skolebestyrelsesmøde for dels at redegøre for den hidtidige proces men også for sammen
med bestyrelsen at drøfte og beslutte, hvordan den fremadrettede proces skal være.

Forventet varighed: 17.00-18.30

Fremlæggelse af punktet: Rikke

Hensigten med dagsordenspunktet

☒ - Til orientering

☒ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☒ - Til beslutning

☐ - Andet

Referat:

Mads Jørgensen og Lars Mølgaard redegjorde for forløbet, hvor Gug Skole kortvarigt lukkede for

optag af elever fra andre skoledistrikter for dernæst atter at genåbne optaget.

Lukningen for optag fra andre distrikter skete ud fra en hensigt om at give eleverne fra Gug Skoles

nye skoledistrikt en god og tryg overgang til næste fase i deres skoleliv og dermed skabe ro

omkring elevoptaget. Der var således både et hensyn til nuværende elever samt kommende



distriktselever. I forbindelse med Børne- og Undervisningsudvalgets møde den 15. august blev der

givet en status på implementeringen af den vedtagne skolestruktursændring. I den forbindelse

drøftedes også ændringens afledte konsekvenser for optaget på de forskellige skoler, herunder

skolernes handlemuligheder ift. optag af elever. Det blev her afklaret, at Aalborg Kommunes

styrelsesvedtægt for skoleområdet ikke levner mulighed for at stoppe for optag af elever fra andre

distrikter, som følge af en skolestruktursændring.

I den efterfølgende dialog erfaredes det, at der var en praksis på Gug Skole som var uholdbar ift.

styrelsesvedtægtens bestemmelser og udgangen på udvalgsmødet, hvorefter forvaltningsledelsen

gik i dialog med Gug Skole og forklarede, hvorfor den midlertidige praksis måtte ændres.

Baggrunden for den nævnte praksis var et møde mellem skolens ledelse og forvaltningsledelsen,

hvor den svære situation med optag af mange elever blev drøftet – på det møde opstod der en

misforståelse, der gjorde at ledelsen stod med en oplevelse af at have et mandat, som

forvaltningsledelsen ikke efterfølgende kunne genkende. Der er således desværre sket en

misforståelse på baggrund af forskellige oplevelser af det kommunikerede indhold på mødet. Fejl i

kommunikation er menneskelige, men selvfølgelig også ærgerlige.

Så snart ledelsen blev orienteret om, at der var brug for at ændre den midlertidige praksis, blev

der igen optaget elever på ledige pladser (op til 24 i gennemsnit). Optaget skulle håndteres

således, at de første der henvendte sig til skolen med ønske om optag skulle imødekommes. Der

blev i den forbindelse også juridisk afklaret, om der kunne anvendes andre modeller end ”først til

mølle” – det var der ikke, hvorfor dette måtte være modellen. Skolebestyrelsen stillede

spørgsmålstegn ved, hvorfor forvaltningsledelsen ikke inddrog bestyrelsen på det tidspunkt, hvor

der skulle åbnes for optag igen. Bestyrelsen udtrykte at de gerne ville have været involveret i,

hvordan den gode, videre proces kunne se ud - og med størst muligt hensyn til kommende børn og

forældre. Hertil forklarede Mads og Lars, at man i bagklogskabens lys gerne ville have haft en øget

kommunikation, men at skolebestyrelsen ikke har nogen beføjelse på området, da det alene er

styrelsesvedtægten, der afgør hvordan situationen skulle håndteres. Der var derfor ikke noget

alternativ til at åbne op dagen efter og benytte ”først til mølle princippet”.

Misforståelsen i kommunikationen mellem forvaltningsledelsen og Gug Skole har desværre ført til,

at der er blevet givet forskelligartede svar til forskellige af skolens nuværende og kommende

forældre. Alle omkring forløbet – forvaltningsledelse og skolens ledelse - havde selvfølgelig gerne

set, at forløbet omkring Gug Skoles optag af elever fra andre distrikter, i forbindelse med

strukturændringen, var blevet håndteret mere stringent. Der er dog samtidig en erkendelse af, at

Gug Skole har stået i en helt ekstraordinær situation, hvor rigtigt mange elever på kort tid søgte

optag på skolen. Og på den baggrund tages erfaringerne fra forløbet også med videre til eventuelle

fremtidige justeringer af skolestrukturer i Aalborg Kommune.

Afslutningsvis blev det aftalt at indkalde forældrene til børn, der bor i det nye/kommende

skoledistrikt til møde tirsdag d. 28. november 2023 kl. 17.30-18.30. På mødet vil der blive

præsenteret en procesplan for en overskolingsmodel, der betyder, at de kommende

distriktselever kan deltage i undervisningen på Gug Skole i løbet af indeværende skoleår.

Den præcise dato for opstart af denne overskoling afhænger af, hvordan det kan passe ind



i den kommende skole på Mylius Erichsensvejs planer for arbejdet med deres

overskolingsarbejde, men vil blive præciseret og datosat på mødet.

Udover ovenstående blev de øvrige spørgsmål fra bestyrelsen til forvaltningen også

behandlet. Skolebestyrelsen påpegede den store relationelle og pædagogiske opgave

skolen har, når der kommer mange nye børn samtidig - både ift. “nye” og “gamle” børn og

hele fællesskabet. Der blev også stillet spørgsmål til, om forvaltningsledelsen kunne

anerkende den opgave og måske have forudset, at dette ville ske, således Gug Skole kunne

have været bedre forberedt og støttet - både ressourcemæssigt og pædagogisk. Gug

Skoles bestyrelse oplever at se mere alvorligt på hele situationen, processen og dens følger

for børn, forældre og personale end bestyrelsen oplevede at forvaltningsledelsen gør.

Som udgangspunkt skal de øgede økonomiske og personalemæssige ressourcer findes i

eget budget, da skolens budget opdateres hvert år, og således er ressourcerne tildelt fra og

med dette skoleår. Forvaltningen er dog ikke afvisende for også at fortsætte dialogen med

Gug Skole om, hvorvidt der kan findes en form for kompensation for perioden i foråret,

hvor der var mange øgede udgifter. Ydermere gjorde bestyrelsen opmærksom på, at der

særligt på personalesiden er en stor opmærksomhed ift. den kommende 2. årgang, hvor

der er særligt mange nye distriktselever. Her vil der være brug for ekstra voksenressourcer

for at kunne understøtte alle eleverne på årgangen – både nuværende og kommende – i

denne proces.

Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 2: Nyt fra

Beskrivelse:
Elever:

Medarbejdere:

Formand/forældrevalgte:

Ledelse:

Forventet varighed: 18:30-18.45

Fremlæggelse af punktet:Mathilde

Hensigten med dagsordenspunktet

☒ - Til orientering

☐ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☐ - Til beslutning

☐ - Andet



Referat:

Punktet er udskudt til næste møde

Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 3: Endelig opgørelse af regnskabet for 2022/2023 samt godkendelse af budget for
2023/2024

Beskrivelse:
Den endelige opgørelse af sidste skoleår er nu kommet, Rikke orienterer herom. Det endelige
regnskab drøftes og i forlængelse heraf præsenteres udkast til budget for skoleåret 2023/2024.
Budgettet drøftes og målet er, at det godkendes i forlængelse heraf.

Forventet varighed: 18.45-19.10

Fremlæggelse af punktet: Rikke

Hensigten med dagsordenspunktet

☐ - Til orientering

☒ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☒ - Til beslutning

☐ - Andet

Referat:

Punktet er udskudt til næste møde

Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 4: Konstituering af bestyrelsen

Beskrivelse:

Forventet varighed: 19.10-19.25

Fremlæggelse af punktet: Rikke

Hensigten med dagsordenspunktet

☐ - Til orientering

☒ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☒ - Til beslutning

☐ - Andet

Referat:

Mathilde har valgt at stoppe som formand, men fortsætter i bestyrelsen. Alok træder ind som

formand i skolebestyrelsen. Morten S. træder ind som næstformand.



Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 5: Evt. og næste møde

Beskrivelse:

Forventet varighed: 19.25-19.30

Fremlæggelse af punktet: Anne

Hensigten med dagsordenspunktet

☐ - Til orientering

☐ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☐ - Til beslutning

☒ - Andet

Referat:

Punkter til næste møde:
- Endelig beslutning omkring procesplan for overskolingsproces for de kommende distriktsbørn
- Opgørelse af budget (udskudt fra sidste møde)
- Undervisningsmiljørepræsentanterne kommer og fortæller om deres tiltag ift. den sidste
trivselsmåling

- Godkendelse af principper

Kommende møder:
- Rundvisning skolen
- Skolens værdigrundlag herunder inklusionsgrundlag
- Mellemformer
- Inddragelse af skolens forældre
- Evaluering af brugen af Meddelelsesbogen


